
Junák – český skaut, kraj Praha, z. s.
Senovážné náměstí 977/24, 110 00 Praha 1

praha.skauting.cz

Zápis z jednání krajské rady dne 4. 10. 2021
místo konání: Senovážné náměstí čas konání: 18:00–20:00

přítomni podle prezenční listiny s právem hlasovat:

Dagmar  Brabcová  –  Dáša  (předsedkyně,  přítomna  online),  Petr  Brabec  –  Juan  (místopředseda),
Vít Henych – Bobr (místopředseda), Jakub Schejbal – Kiki (volený člen), Jan Petera – Slimák (Praha 2),
František  Topinka  (Praha  3),  Radim  Bureš  (Praha  4),  Zbyněk  Kocman  –  Zbýňa  (Praha  5),
Ondřej Buršík – Fido  (Praha  8),  Matěj  Šturma  –  Vojín  (Praha  9),  Jakub  Hladík  –  Arny  (Praha  10),
Ondřej Přerovský – Lazebník (KD)

přítomni podle prezenční listiny bez práva hlasovat: 

Kateřina  Hrdličková  –  Matýsek,  Jakub  Dienstbier  –  Doktor,  Jan  Horel  –  Jeník  (zástupce  kraje
v náčelnictvu), David Milec – Davídek  

program: schválen dle zaslaného návrhu

předsedající: Petr Brabec – Juan zapisující: Anežka Henychová

termín příští rady: 1. 11. 2021
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Úkoly:

[2] Předsedové okresů zkontrolují okresní konference, zda tam jsou uvedené správné a aktuální maily,
příp. jestli do nich střediska nechtějí přidat přímo hospodáře.

[2] Okresy zařídí, že si střediska aktualizují funkce ve skautISu.

[3] Doplnit dětodny za tábory do 15.11

[3] Praha 6 a Praha 9 pošle částku, kterou hodlá využít na akce na kancelar@praha.skauting.cz.

1. Připomínky k zápisu, úkoly 

Nejsou.
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2. Granty MHMP

Podání grantů MHMP 2022: Termín pro podání od MHMP je 25. 9. až 11. 10. 2021. Námi stanovený
termín pro odevzdání žádostí, abychom je stihli zpracovat, byl 30. 9. Pro některé nebyl problém termín
dodržet,  jiní  se řídili  pouze pokyny MHMP a domnívali  se,  že do 11. 10. je času dost.  Pokud někdo
potřebuje  posunout  termín,  je  třeba  to  včas komunikovat  a  nemohou  to  být  všichni,  z  kapacitních
důvodů. Situaci ještě zkomplikovaly chybné formuláře na webu MHMP, které opravili až 30. 9.

Dle Matýska některá střediska nereagovala:  Polaris  nic  nepodal  a na Matýskovy dotazy nereagovali
– během rady se zjistilo, že žádat budou. Loni žádal o granty i okres Praha 3, který také nic neposlal.
Šipka z Prahy 6 chce žádat o akce i klubovny, k Matýskovi se dostaly jen akce, ale klubovny žádné. Ještě
se čeká na nějaká střediska s posunutým termínem. Bude s tím ještě hodně práce.

Opravy vyúčtování grantů MHMP 2020

Původně stanovený termín pro opravy 10.9. byl posunutý po diskusi s MHMP na 17.9. Ani po tomto
termínu 15 středisek opravy nedodalo. Jako důvod povětšinou uváděli, že se k nim informace, že mají
něco opravit, nedostala. Je potřeba, aby si předsedové okresů zkontrolovali okresní konference, zda tam
jsou uvedené správné a aktuální maily, příp. jestli do nich střediska nechtějí přidat přímo hospodáře.

Z těch 15 středisek byla snaha kontaktovat  přímo hospodáře;  po čtvrtém neúspěšném pokusu,  kdy
dotyčný řekl, že už hospodářem dávno není, byli kontaktováni přímo vedoucí středisek. Z předchozího
bodu plyne, že je potřeba na střediscích ve SkautISu aktualizovat všechny funkce.

V  současné  době  jsou  opravy  vyúčtování  pozastavené,  podávání  grantů  mají  přednost,  bude  se
pokračovat po 11.10., aby nebyl zmatek.

Slimák – chtěl by z toho nějaký souhrn vychytávek, až to skončí. Bylo by dobré, aby adresátem mailů
byli lidé, kterých se to bezprostředně týká. Myslí si, že opravy grantů a informace tohoto typu nepatří do
infa. Tam by podle něj měly chodit spíš pozvánky a tak.

Vracení  peněz  musí  být  zasíláno  přes  účet  Prahy,  proto  je  třeba  posílat  vratku  Praze  spolu
s identifikací projektu.

Úkol: 
 Předsedové okresů zkontrolují  okresní  konference,  zda tam jsou uvedené správné  a aktuální
maily, příp. jestli do nich střediska nechtějí přidat přímo hospodáře.
 Okresy zařídí, že si střediska aktualizují funkce ve skautISu.

Probíhající granty MHMP 2021

Dáša chce do konce týdne vědět, která střediska mají osobodny navíc, nebo která mají o nějaké zájem.
Kvůli uzavírání táborů 15. 11. je třeba to mít vyřešené co nejdříve.

Účty  na tábory mohou být  dle  MHMP za  celé  období  (1.  5.  2021 až 30.  4.  2022),  takže  je  možné
nakupovat na tábor i před táborem i po něm.

Obecně

 Žadatelem  a  partnerem  pro  MHMP  je  kraj  Praha,  který  také  uzavírá  smlouvu  a  je  za  ni
zodpovědný. Peníze (vratky) je proto třeba zasílat na účet kraje Praha s identifikací projektu; následně je
kraj Praha zašle na Magistrát

 Proto je také lepší  veškeré dotazy směřovat nejdříve na kraj  Praha.  Na řadu otázek jsme již
odpovědi  získali  nebo  odpovědi  můžeme  pak  získat  pro  všechny.  Nechceme  vypadat,  jako  že  se
neumíme dohodnout!!!

Co jsme při práci s granty zjistili:

• mnoho lidí pokyny nečte nebo nedočítá.
• nebo je předá dál a už se o to nestará – je potřeba se zajímat a kontrolovat!!!
• výše uvedeným vzniká řada nedorozumění, zmatků a hlavně se tím všem přidělává práce.
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3. Dotace MŠMT

Juan poslal předem spočítanou dotaci ke kontrole, nikdo nerozporoval. 

Vyskytlo se poměrně hodně chybějících hospodářských výkazů. Po diskusi s jednotlivými zástupci okresů
bylo přijato následující řešení: Okresy, kde střediska slíbila nápravu cca do konce týdne poté dostanou
přidělenu spočítanou částku.  Praze  3 bude  kvůli  středisku Vítkov,  kde se  tento problém pravidelně
opakuje zkrácena dotace o 15000 a Praze 8 bude dotace zkrácena o 15000 kvůli středisku Vatra Praha,
které také hospodářský výkaz dodává pravidelně s velkým zpožděním a aktuální v současné době ještě
nemá odevzdaný. Předpokládá se, že jde o částky, které nebudou, kromě případných dalších sankcí
přiděleny problémovým střediskům. Okresy by si měly hlídat odevzdávání výkazů.

Okresy  sdělily  částku,  kterou  chtějí  na  akce:  Praha  2  –  0  Kč,  Praha  3  –  0  Kč,  Praha  4  –  0  Kč,
Praha 5 – 0 Kč, Praha 6 – dodá, Praha 8 – 0 Kč, Praha 9 – dodá, Praha 10 – 0 Kč. 

Úkol: 
• Doplnit děťodny za tábory do 15. 11.

• Praha 6 a Praha 9 pošle částku, kterou hodlá využít na akce na kancelar@praha.skauting.cz do
14.10.

4. Rotoped 2021

Rotoped je připraven k vystartování. Máme 16 účastníků.  Víkend 15. až 17. 10. proběhne na Křížku,
12. až 14. 11. v Brandýse nad Labem. 26. až 27. 11. bude v Dejvicích v Zelené.

5. Poděkování 2021

Poděkování proběhne 2. 12. v kulturním sále hlavního nádraží. Arny s Dášou se půjdou podívat na místo,
zjistí možnosti doprovodného programu. Podrobněji  to bude prezentováno na příští  radě. Arny by od
předsedů okresů potřeboval vědět, jestli mají speciální požadavky na program, nebo zda chtějí nějak
speciálně předávat nějaké vyznamenání. Praha 4 to chce spojit se skautskou pomocí a pozvat tam tři
nejvíce zapojené lidi.  Zvaní či oceňovaní  nemusí být pouze skauti.  VT plánuje pozvat bývalé vedení
kraje.

Úkol: 

 Zamyslet se nad tím, koho pozvat. 

6. Zprávy z náčelnictva

Vyúčtování dotací z krajů – dávají apel na to, aby se plnily termíny, a aby se komunikovalo.

Příští rok by měl proběhnout mimořádný jednodenní valný sněm (v květnu nebo v červnu), kde by se
měly řešit věci z neproběhlého sněmu, které jsou zásadní pro činnost hnutí. Vybírá se místo, kde to
bude. Možností je i Praha, pak bychom byli osloveni ke spolupráci. Na řádném sněmu 2024 se bude řešit
strategie  Junáka  na  další  období.  Bude  komunikována  napříč  hnutím,  a  chtějí,  aby  se  k  ní  pak
vyjadřovala střediska. 

Ve SkautISu by měly být neustále aktuální údaje. 

STS: Je dost velká šance, že projekt bude zastaven. Nové lidi už prý nenabírají a o stávajících se jedná. 

Skautská  energie:  je  pravděpodobné,  že  projekt  bude zastaven,  protože  dodavatelé  nejsou  schopni
garantovat ceny.  nábor nových lidí je už zastaven. 

Zajímá nás, jak se bude STS a energie dále vyvíjet. A chceme, aby se Jeník tomuto tématu věnoval.

7. Různé

Obrátil  se na nás SI,  kvůli  spolupráci  se sdílením informací.  Z diskuse vyplynulo,  že chceme dávat
informace na web, spolu s odkazem na SI. Kromě toho je možné posílat jednou měsíčně nějaký přehled
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akcí,  spolu  se  zápisem.  Častější  mailová  komunikace  v  tomto  směru  nám  nepřijde  vhodná,  kvůli
přehlcenosti informacemi.

Zatím nikdo nežádal kraj o dotaci na rádcovské kurzy za tento rok.  Praha 3 bude mít rádcovský kurz,
zjistí, jak to je, a pokud nežádali, tak požádají. Praha 8 dělala kurz, ale nežádali, Fido se jich zeptá.

26. listopadu 2021 bude Seminář “Psohlavci a Skauting” o úloze střediska Psohlavci při obnově Junáka
v roce 1968. Akce bude od 16:00 do 20:00 hodin ve Farním sále Českobratrské církve evangelické,
Korunní  60,  Praha  2.  Seminář  je  určen  pro  profesionální  i  amatérské  skautské  historiky,  badatele,
studenty a pamětníky. Více na https://psohlavci-praha.

27.  listopadu si  připomene  1.  oddíl  skautů NIK uplynutí  50.  let  od sloučení  1.  oddílu  (z  Psohlavců)
a oddílu  NIK  (Vítkov).  Na  akci  jsou  zváni  všichni  bývalí  členové  těchto  oddílů.  Více
na https://nik.vitkov61.cz/

Je  definitivně  odpískán  seminář  družinový  systém,  který  měl  být  teď  v  sobotu,  přihlásilo  se  málo
účastníků. Juan děkuje za odpovědi.

8. Kolečko okresů

Praha 2 – Shrnuli tábory, které proběhly bez problémů, mají v pánu schválit projekty akcí, které pořádají.

Praha 3 – Chystají okresní rádcovský zážitkový kurz 5. až 7. 11. v Krkonoších. 20. až 21. listopadu 2021
proběhne dětský filmový festival Malé oči v pražských kinech Aero a Oko, kde skautky a skauti, roveři
a rangers  z  okresu  Praha  3  budou  zajišťovat  část  doprovodného  programu.  8.  1.  bude  Praha  plná
strašidel, a organizátoři poptávají zájemce o pomoc s hraním strašidel (https://strasidla.skauting.cz/).

Praha 4 – Proběhly Šikovné ruce, povedlo se. Připravují  Ventus, který se posunul, mají nějaká volná
místa, zájemci se mohou kouknout na web, a mohou napsat mail, že mají zájem. Odhalí památník na
památku  všem  skautům  a  skautkám  trpícím  v  době  nesvobody  (https://praha.skauting.cz/odhaleni-
pomniku-na-pamatku-vsem-skautum-a-skautkam-trpicim-v-dobe-nesvobody/). Zítra na ORJ budou řešit
spor o jméno. Proběhla u nich kontrola grantů z MHMP – koukali se na klubovny, ptali se, co opravili, a co
mají v plánu do budoucna. Dáša doplňuje a připomíná, že MHMP avizoval kontroly čerpání peněz na
různá opatření dopředu. Jde tedy o plánovanou standardní kontrolu.

Praha 5 – 1. září měli okresní grilování, sešlo se asi 63 lidí. 15.-17. 10. plánují dělat zážitkový víkend pro
rovery. Plánují výjezdní radu u Chotěboře.

Praha 6 – Sešli se, prodiskutovali tábory a to je všechno.

Praha 8 – Středisko 24 Sever oslavilo 100 let, bylo krásně, sešlo se tam spousta lidí. Chystají okresní
setkání Obvokýta 15. 10. (setkání činovníků).

Praha 9 – Prosek měl setkání s rodiči a slavil 30 let na klubovně.

Praha 10 – Měli grilování, chutnalo jim. Začínají chystat dvouvíkendový RK. Začínají dávat dohromady
ZVAS.  23.  10.  u  nich  proběhne  roverské  odpoledne  s  akční  hrou.  Několik  středisek  má objednaný
workshop na družinový systém. 

KD – Po náročných jednáních se podařilo, že se památník bude moct vrátit před krematorium, na místo,
které je ještě lepší, než Lazebník čekal. Jedná se o zrušené hrobové místo, ale teoreticky by se za něj
nemusel platit pronájem, je to asi 5 m2. a Lazebníka napadlo oslovit architekty, kteří by nám pomohli to
místo uchopit. V tuto chvíli oslovil jednoho architekta, který se zabývá pietními místy. Zatím ale místo
není ani vyřešené smluvně. Je možné, že s tím budou nějaké realizační náklady.

Zapsala: Anežka Henychová Schválil: Dagmar Brabcová
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